
DRAFT

2002年年年年11月月月月20日日日日(星期三星期三星期三星期三)
立法會會議席上立法會會議席上立法會會議席上立法會會議席上

羅致光議員就羅致光議員就羅致光議員就羅致光議員就“發展架空行人系統發展架空行人系統發展架空行人系統發展架空行人系統”
提出的議案提出的議案提出的議案提出的議案

議案措辭議案措辭議案措辭議案措辭

“本會促請政府以‘行人優先’為原則，進行全港性架空行人系統檢討，以便在適當
地點發展具觀光價值、連貫性及富特色的架空行人系統，以及改善行人環境和與

商場及交通的配套等；為配合架空行人系統的建設，政府亦應制訂政策、設計守

則及具體措施，以達致改善路邊空氣質素、減少人車爭路的情況和提供無障礙設

施等目標，從而提高行人安全及步行環境的質素。”

(Translation)

Motion on “Developing elevated pedestrian walkway systems”
to be moved by Dr Hon LAW Chi-kwong

at the Legislative Council meeting
on Wednesday, 20 November 2002

Wording of the Motion

“That this Council urges the Government to adopt the ‘pedestrian priority’ principle
and conduct a territory-wide review of elevated pedestrian walkway systems, with a
view to developing, at suitable locations, elevated pedestrian walkway systems that
have sight-seeing value, are well-connected and have special features, and to
improving the environment for pedestrians as well as facilities to complement
shopping arcades and transport services; to co-ordinate the development of elevated
pedestrian walkway systems, the Government should also formulate policies, design
codes and specific measures to achieve the goals of improving street-side air quality,
minimizing vehicle-pedestrian scrambles and providing barrier-free facilities, thereby
enhancing pedestrian safety and the quality of the environment for walking.”

(As at 7.11.2002)


